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Geachte mevrouw Bos,

U hebt het college op 24 april artikel 41-vragen gesteld. Deze vragen gaan over het gebruik

van glyfosaathoudende middelen (zoals het meest bekende middel Roundup) op

gemeentelijke pachtgronden. In deze brief beantwoorden wij uw vragen puntsgewijs.

De beantwoording van deze vragen heeft te lang op zich laten wachten. Daarvoor bieden wij U

onze excuses aan. U heeft daarover vragen gesteld. Kortheidshalve verwijzen wij u daarvoor

naar onze afzonderlijke antwoordbrief.

In hoeverre gaat het gebruik van glyfosaat samen met de gemeentelijke doelen van een

veilige en gezonde leefomgeving, het vergroten van de biodiversiteit en meer toerisme en

recreatie?

Glyfosaat is al langer omstreden. Er vindt nader onderzoek plaats naar producten met

glyfosaat. De Minister van Landbouw wacht op de resultaten daarvan voor ze antwoordt

op een motie van de Tweede Kamer om het gebruik van glyfosaat te verbieden. In een

recente publicatie van het Planbureau voor de Leefomgeving "geïntegreerde

gewasbescherming nader beschoLrwd", wordt aangegeven dat de drinkwaternorm vaker

wordt overschreden met als belangrijkste probleemstof glyfosaat.

Dit volgen wij en wij handelen binnen onze verantwoordelijkheid naar gelang de

bevindingen. Zo gebruiken wij al langer geen glyfosaathoudende middelen meer in de
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openbare ruimte en op sportvelden, maar doen we aan niet-chemische bestrijding

2 De gemeente Oss heeft de Global Goals hoog in het vaandel staan. In hoeverre is het

gebruik van glyfosaat te verenigen met de Global Goals?

De Global Goals zeggen niets expliciet over het gebruik van glyfosaat. Glyfosaat wordt

vaak ingezet om een hogere gewasopbrengst te realiseren. En past zo bij goal 2. Vanuit

andere global goals (6, 14, 75) is het gebruik juist een negatief aandachtspunt.

3. Is het college bereid om in navolging van de provincie Noord-Brabant en gemeente Den

Bosch een verbod op het gebruik van glyfosaat op te nemen in nieuwe

erfpachtcontracten?

Wij nemen aan dat u hier niet erfpacht- maar pachtcontracten bedoeld. Op

landbouwgronden is erfpacht in Oss namelijk niet van toepassing.

Wij beraden ons nog op het opnemen van een dergelijke clausule in onze

pachtcontracten. Daarvoor brengen we de voors en tegens in beeld. Dit mede naar

aanleiding van gesprekken met en ervaringen van andere partijen.

Als wij dit doen, moeten wij er van uit kunnen gaan dat het verbod daadwerkelijk het

beoogde effect heeft. Circa de helft van onze pachtcontracten is een lange termijn

contract. Bij die contracten kunnen we hooguit het verzoek doen om deze middelen niet

toe te passen. Bij de korte termijn contracten en nieuwe contracten kunnen we dit wel als

voorwaarde stellen. Dit moet dan bovenwettelijk en privaatrechtelijk. Ook de lastige

handhaafbaarheid is in dat kader een punt van overweging, we doelen hier op zaken als

'heterdaad' en'bewijslast',

4. De gemeente Oss was in het verleden koploper door te besluiten geen kunstmeststoffen

en gewasbeschermingsmiddelen zoals glyfosaat meer te gebruiken in de openbare

ruimte.

Is het college bereid om in navolging van de provincie Noord-Brabant nieuw beleid voor

pachtgronden op te stellen waarbij potentiële pachters niet uitsluitend worden beoordeeld

op de geboden prijs, maar vooral ook op de inspanningen die agrarische ondernemers

leveren voor een duurzaam gebruik van de grond, goed waterbeheer, verbetering van de

bodemvruchtbaarheid en de versterking van de biodiversiteiten deze ter besluitvorming

aan de gemeenteraad voor te leggen?

Deze vraag gaat verder dan glyfosaat. Nader beraad op ons pachtbeleid vindt plaats

binnen onze afdeling Grondzaken. Daarbij hoort ook uw vraag. Enkele jaren geleden

hebben we vruchtwisseling ingevoerd op onze pachtgronden. Op dit moment loopt een
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pilot met pachtgronden bij De Geer met bloemenranden. ook laten we bij sommige

gronden schapen grazen via de stichting Landschapsbeheer. Voor de verdere toekomst

oriënteren we ons op vervolgstappen. We willen -in afwachting van een eventueel

wettelÍjk verbod- het volgende gaan doen. Wij wijzen onze pachters in een brief bij de

pachtovereenkomst voor het jaar 2O2O op de risico's van glyfosaat en adviseren deze

pachters om op het gepachte bij voorkeur geen glyfosaat toe te passen.

5. Is het college bereid om in gesprek te gaan met ZLTj en andere agrarische

belangenorganisaties om te onderzoeken wat er nodig is om er voor te zorgen dat er in

de gemeente Oss geen glyfosaat meer wordt toegepast en de uitkomsten van dit gesprek

aan de gemeenteraad te rapporteren?

We voeren regulier bestuurlijk overleg met ZLTO-Den Bosch waarin ook dit onderwerp

van gesprek is geweest. Daarnaast participeren ZLTO en verschillende agrariërs in Oss al

jaren in het provinciaal Schoon Water traject (www.schoon-water.nl). Ook in dit verband

is het gebruik van glyfosaat aan de orde, ZLTO is vooralsnog niet voor een verbod op

glyfosaat wegens het ontbreken van (betaalbare) alternatieven, met name daar waar

sprake is van zandgronden.

6. Is het college bereid om met Osse verkooppunten van glyfosaat voor particutieren in
gesprek te gaan om ze te bewegen om in navolging van Coop, Etos, Groenrijk, Hornbach,

Intratuin, Jumbo, Plus, Praxis, Gamma, Karwei en Ranzijn Tuin & Dier niet langer
glyfosaat te verkopen?

Onze beantwoording is afhankelijk van de eerder genoemde keuzes.
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